
PLATFORM SOCIAAL DOMEIN
06-02-2025
BEELDIMPRESSIE  DOOR ALICE VAN DEN NIEUWBOER, 
WETHOUDER VAN GEMEENTE OMMEN

VNG OVERIJSSEL PLATFORM SOCIAAL DOMEIN

Erik noemde een aantal belangrijke
nieuwe sturingspricipes, ten
opzichte van de huidige werkwijze. 
Enkele voorbeelden:

Ga van doelgroepenmodel naar
een geografisch model. We
hebben het 'doorgroeperen' heel
ver doorgevoerd, verder dan
meeste dan andere landen.
Nederland is echt een curatief
landje.
Ga van de focus op de
beperking naar de focus op
participatie
Van medezeggenschap naar
zeggenschap (liever werken bij
'Brownies & Downies' dan
dagbesteding)
Individuele voorzieningen
(radicaal ombouwen, weg met
de indicaties) naar een brede
basisvoorziening. Indiceer
bijvoorbeeld een wijk: wat heeft
deze wijk nodig gezien de
samenstelling tov de andere; zijn
hier veel ouderen of juist
jeugdproblematieken.
Werk toe naar de omgekeerde
toets
Hogescholen proberen steeds
meer jongeren op te leiden in dit
beeld van mogelijkheden, zoals
het indiceren van wijken. Erik
deed de suggestie om een keer
een lector uit te nodigen in dit
platform.

www.vngoverijssel.nl

Ondanks dat we midden in de
griepgolf zitten, neemt een mooie
groep wethouders Sociaal Domein
deel aan de bijeenkomst van VNG
Overijssel in Raalte. Voorzitter
Gerria Toeter heet de nieuwe
gasten welkom; Anner Bindels en
Nicolette Piekaar (beide van de
VNG landelijk) die 'Onze' Mariska
vervangen. Ook Raymond Damhuis
van provincie Overijssel en
hoofdgast Erik Dannenberg worden
welkom geheten.

Dan onze mensen met berichten
uit Den Haag 
Arjan Kampman geeft aan dat VNG
tevreden is weer aan tafel te zitten
bij IZA; bij zoiets belangrijks wil je
niet aan de zijlijn staan.
Bestaanszekerheid is één van de
prioriteiten die de VNG richting het
Kabinet naar voren heeft gebracht.
Met daarin thema's als
vereenvoudiging en uitlegbaarheid
van regels.
 
 

Anner Bindels en Nicolette Piekaar
zijn werkzaam voor het –
gelijknamige- landelijke platform
Sociaal Domein. Het landelijke
Platform Sociaal Domein is een
initiatief van de VNG en het Rijk;
beide zijn werkzaam voor de regio
Oost (Overijssel en Gelderland).
Gesprekspunt was vooral de
verhouding tussen VNG en Rijk; hoe
werkt dit in de nieuwe sfeer met het
huidige kabinet en hoe kan de VNG
een goede volwaardige partner
hierin zijn. Nog eens benadrukt werd
de mogelijkheid om gebruik te
maken van de Vliegende Brigade in
het kader van IZA. Begin maart (6 en
11) zijn relevante gesprekken met
het Rijk.

Hoofdgast is Erik Dannenberg.
Wederom neemt Erik ons in een
(opnieuw) hele inspirerende
presentatie mee naar de kern van
de gewenste toekomstige
samenleving. Ook in latere
bestuurlijke overleggen deze week
kwamen zijn woorden vaak naar
voren in IJsselland, bijvoorbeeld bij
Jeugd en Beschermd Thuis.
De stelling van Erik is: ga van
indicatie naar relatie. Waarbij je
komt op het vraagstuk van de
professionals; hoe kan je met
netwerken omgaan, kijkend naar de
context van het kind. 1
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Gebiedsgericht werken
En tenslotte namen Judith
Compagner en Arjan Kampan ons
mee in hun aanpak rondom
Gebiedsgericht werken. Een
belangrijk punt dat iedereen
herkende is dat de samenhang van
domeinen echt effect hebben; hoe
buig je dat naar het positieve?
Bijvoorbeeld de inrichting openbare
ruimte in relatie tot gezonde
leefstijl; sociale toekomstvisie met
de omgevingsvisie.

www.vngoverijssel.nl

Wat dichterbij; gesprek met de
Provincie 
Onlangs is een bestuurlijk overleg
georganiseerd over Positieve
Gezondheid en Vitaliteit. Binnenkort
wordt een ronde langs de
individuele gemeenten gehouden.
Binnen Overijssel is veel van elkaar
te leren; Raymond Damhuis vraagt
of we dit voldoende doen of dat
hier een behoefte ligt.
We hebben wat langer
doorgesproken over het voorstel
van de Provincie om een Expertise
Centrum op te zetten. Wat zijn
wensen van de gemeenten hierin?
De wethouders hebben kritisch
informerende vragen gesteld of dit
nodig is. Wat wordt nieuw
opgetuigd terwijl gemeenten druk
bezig zijn alle schade van het
komende Rijkbezuinigingen (en
toenemende verkapte
decentralisaties) op te vangen.
Wellicht kan de Provincie
ondersteunen om de visie van Erik
Dannenberg meer te
implementeren in (sub)regio's en
gemeenten. Een concrete vraag aan
de Provincie is om aanwezig te zijn
bij (sub)regionale bijeenkomsten
zodat hier bekeken kan worden wat
de behoefte is; zoek de rode draden
uit de regio's.

Leuk voorbeeld
Aan het einde van deze mooie,
nuttige bijeenkomst wijst voorzitter
Gerria nog op de mogelijkheid om
een voorstel te doen voor een leuk
werkbezoek op 15 mei, idee is om
dan op locatie te vergaderen.
En op 2 oktober zoeken de collega's
Financiën ons weer op om
gezamenlijk te vergaderen. 

 

Mooi platform 
Het was top om zo geïnspireerd te
worden en dilemma's te delen.
Tot ziens bij het volgende overleg
van dit mooie platform!

Je wilt niet
voorschrijven; je wilt
wensen van bewoners
volgen.
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Herkenbaar is het punt van
'gemeentelijke visietaal' en de
afstand tot de 'doeners' uit de
samenleving. Je wilt niet
voorschrijven; je wilt wensen van
bewoners volgen. Hoe komen we
daarin tot elkaar? En wat zijn de
uiteindelijke bestuurlijke
afwegingen; een zinvolle balans
tussen ruimtelijke, sociale en
economische doelen. Hoe
differentieer je op interventies in de
wijk, terwijl bijvoorbeeld een
gemeenteraad graag stuurt op
gelijkheid. 


